
تغییرات یکباره و شگفت در گوگل
»گوگل« زیر مجموعه »آلفابت« خواهد شد

گوگل در ابتدا به عنوان یک موتور جستجوی اینترنتی شرع 
به کار کرد. اما به مرور زمــان کار و فعالیت خود را به حوزه 
های مختلفی از جمله هواپیماهای بدون سرنشین، صنایع 
دارویی و سایر فعالیت های اقتصادی گسترش داده است 
که البته همه اینها برای گوگل چندان ســود آوری نداشته 
اند و برخی حتی منجر به زیان ســرمایه گذاران نیز شدند. 
اما اکنون گوگل بــه خوبی یاد گرفته اســت که چگونه به 
روند های وال استریت گوش فرا دهد و جریان ابداعات و 
اختراعات خود را به روز و قدرتمند نگه دارد. بر این اساس 
قرار اســت این غول بزرگ وال اســتریت زیر نام یک برند 
جدید به نام »آلفابت« فعالیت کند و صنایع و خدمات سود 

آور خود را از سایر خدمات هزینه بر جدا کند.
»لری پیج« که به همراه »ســرگی بریــن« از بنیانگذاران 
گوگل اســت اخیرا در وبلاگ خود نوشــته که: برای من و 
سرگی تولد »آلفابت« فصل جدیدی در زندگی گوگل است. 
ما نام آلفابت را از این جهت دوست داریم که مجموعه ای 
از حروفی است که زبان را نمایش میدهند. زبانی که یکی از 
مهمترین اختراعات بشری است و همچنین هسته اصلی 

ایندکسینگ در گوگل نیز هست.
در این تغییر و تحولات جدید قرار اســت لری پیج به همراه 
سرگی برین مشترکا شرکت آلفابت را مدیریت کنند. در واقع 
آلفابت قرار اســت تبدیل به یک هلدینگ عظیم بشود که 
شــرکت های بزرگی را در زیر مجموعه خود داشته باشد، 
از جمله خود گوگل را. در کنار گوگل البته نام شرکت های 
بزرگ دیگری همچون Nest بزرگترین سازنده ترموستات 

های هوشمند و همچنین Calico که شرکتی تحقیقاتی – 
پزشکی متمرکز بر افزایش طول عمر است، شنیده میشود. 
»ساندرا پیچای« که پیش از این از مدیران وفق گوگل بوده 
است قرار اســت به عنوان مدیر عامل گوگل معرفی شود 
که محصولات و خدمات مبتنی بر اینترنت این شــرکت از 
جمله جی میل، یوتیوب، نقشه ها و موتور جستجو را در بر 

خواهد گرفت.

درباره مدیر عامل جدید گوگل
مدیر عامل جدید گوگل ســاندار پیچای اســت که از سال 
۲۰۰۴ میلادی در این شرکت حضور دارد. سال گذشته، 
دگرگونی های مدیریتی باعث شــد تا او دست راست لری 
پیج شود. پیچای در گذشته مدیریت بسیاری از محصولات 
گوگل را بر عهده داشــته اســت. او رهبری پروژه ی گوگل 
کروم را بر عهده داشــت که در ســال ۲۰۰۸ معرفی شد و 
امروزه محبوب ترین مرورگر وب اســت. بســیاری معتقد 
هستند که مرورگر کروم سکوی پرتابی برای پیچای بود. او 
با موفقیت در این پروژه یکی از سریع ترین رشدها را در تاریخ 
صنعت فناوری انجام داد و در واقع راه صد ساله را یک شبه 

رفت. پیج در مورد او می گوید:
ســاندار مدتی اســت در واقع از زبان من ســخن می گوید 
و حتــی در برخی مــوارد بهتر از من نیز ســخنانش را بیان 
می کند. ما از کار با یکدیگر لذت می بریم. او پس از آن که 
مسئولیت ساخت و مهندسی کسب و کار اینترنتی ما را در 
مهر ماه سال گذشته بر عهده گرفت، به صورت چشم گیری 

پیشرفت کرده است. با این تحولات یج مدیر عامل آلفابت 
و برین رئیس آن خواهند بود. پیج امیدوار اســت اســت تا 
تغییرات زیرســاختی جدید باعث شــوند او و برین بر روی 
مسائل بزرگ تر متمرکز شوند. البته در حال حاضر منظور 
از مسائل بزرگ تر مشخص نیست. پیج در این باره می گوید: 
مدل ما این گونه است که هر بخش از کسب و کار ما توسط 
یک مدیر عامل قدرتمند اداره شود و من و برین نیز در زمان 
نیاز در خدمت آن ها باشیم. من و برین بودجه ی هر بخش 
را مشخص کرده و بر عملکرد آن ها نظارت خواهیم داشت 

تا بازده خوبی داشته باشند.
مهم ترین بخش از فعالیت پیج و برین کار بر روی پروژ های 
جدید خواهد بود. مانند بسیاری از موسسان و ایده پردازان 
قوی، این دو نفر نیز تمایل دارند تــا کارهای جدیدی آغاز 
کنند و به مدیریت محصولات به نتیجه رسیده، علاقه ای 
نشان نمی دهند. ساختار جدید به آن ها اجازه خواهد داد تا 
به صورت منظم پروژ های جدید ارائه داده و کارمندان جدید 
برای انجام آن ها استخدام کنند. برین می گوید: هدف ما 
تبدیل این کمپانی به یک برند تجاری با محصولات متعدد 
نیســت. هدف این است که شــرکت های زیرمجموعه ی 
آلفابــت اســتقلال داشــته و برندهای خود را به شــهرت 

برسانند و موفق شوند.

اهمیت حرکت جدید گوگل
اقــدام جدید گوگل یکــی از مهمترین قدمها توســط یک 
شرکت غول سیلیکون والی است که برای مدیریت و نظم 

بخشــیدن به یک کسب و کار گســترده و پراکنده صورت 
میگیرد. اقدامی که به شــدت بر روی ســایر شرکت های 
رقیب همچون فیســبوک و آمازون اثر میگذارد. در حالی 
که تقریبا همه شــرکت های تکنولوژیک فعالیت خود را با 
تمرکــز بر یک خدمت یا محصول اصلی شــروع کرده اند، 
اما به مرور زمان فعالیت آنها بسیار گسترده تر شده است و 
حوزه هــای مرتبط و غیر مرتبط فراوانی با فعالیت اصلی را 
در بر گرفته و این موضوع محدود به گوگل نیســت. برخی 
از این شــرکت ها فعالیت های خود را برای نظم بخشی و 
شفافیت بیشتر در فعالیت های خود شروع کرده اند برای 
مثال آمازون با جداســازی خدمات تحــت Cloud خود 
اقدامی مثبت در این زمینه داشــت اما گوگل پا را یک گام 
فراتر از این ها گذاشته است و با ایجاد یک هلدینگ غول 

پیکر راه جدیدی را گشوده است.
این تغییر حرکتی اســت برای آنکه گوگل همچنان خلاق 
و پیشــرو باقــی بمانــد. در حالی که ســایر شــرکت های 
تکنولوژی به مرور پیر تر و قدیمی میشوند، برخی همچنان 
به کســب و کارهای قدیمی خود پایبند هســتند. با اتخاذ 
روند جدید گوگل به ســایر زیــر مجموعه هــای خود این 
فرصــت را میدهد که در تصمیم گیری مســتقل و چابک 
باشــند و روند کار را ضمن سرعت بخشــیدن منظم کند. 
این اقدامی اســت که پیش از این در شــرکت هایی نظیر 
 Warren E. Buffett و Berkshire Hathaway
دیده شــده و تاثیرات عمیق خود را بر بهبود روند کســب و 

کار گذاشته است.

سیمکارتهایجدیدباکد0990میآیند
مدیرعامل شــرکت ارتباطات سیار 
از موافقت ســازمان تنظیم مقررات 
ارتباطات بــرای واگذاری رنج جدید 
شماره به همراه اول خبر داد. وحید 
صدوقــی در توضیــح بیشــتر این 
مطلــب اظهار کرد: هفته گذشــته 
ســازمان تنظیم مقررات ارتباطات 

موافقت خود را با واگذاری رنج جدید شــماره به همراه 
اول اعــلام کــرد و بــر این اســاس ســیم کارت های 
اعتبــاری از این پس در کل کشــور از رنج جدیدی که با 
کد ۰۹۹۰ در اختیار ما قرار گرفته واگذار خواهند شــد. 
وی درباره ســیم کارت های دائمی همــراه اول گفت: 
در ایــن حوزه هنوز از رنج شــماره های قبلی ما تا حدی 
باقی مانــده و از کد ۰۹۱۱ تا ۰۹۱۸ شــماره هایی برای 
واگذاری باقی است و اگرچه این تعداد محدود است اما 
فعلا واگذاری های ما از همیــن رنج صورت می گیرد. 

صدوقی دربــاره ســیم کارت های 
کد ۰۹۱۲ نیز اظهار کــرد: در حال 
حاضر واگذاری این ســیم کارت ها 
نیز با پیش شماره های ۰ و ۹ صورت 
می گیرد و هنوز حدود نیمی از سیم 
کارت هایی که با پیش شماره ۰ ارائه 
می شــوند باقی است. البته در حوزه 
فروش سیم کارت نیز اســتقبال خوبی وجود دارد و در 
طول هفته گذشــته حدود ۱۰ تا ۱۵ هزار ســیم کارت 
دائمی همراه اول به فروش رســیده است. مدیرعامل 
همراه اول درباره قیمت ســیم کارت های همراه اول و 
اینکه برخلاف مصوبه رگولاتور سیم کارت های دائمی 
این اپراتور با قیمت مصوب به فروش نمی رسد، متذکر 
شــد: از طریق ثبت نام در سایت همراه اول و یا مراجعه 
به دفاتر مــا مردم می توانند ســیم کارت های خود را به 
قیمت مصوب ۱۶۶ هزار و ۸۰۰ تومانی خریداری کنند.

اولینخیابانهوشمنددنیادرهامبورگ
هامبــورگ آلمان به عنــوان اولین 
شــهر اروپایــی برگزیــده شــده که 
خیابان های آن قرار است هوشمند 
شــوند. مقامــات بنــدر هامبورگ 
با همــکاری سیســکو یــک جاده 
در ایــن ناحیــه ســاخته انــد که ۳ 
خیابان و Kattwykbrücke یا پل 

Kattwy را به هم متصل می کند. ۴ ماه طول کشــید 
تا این مسیر ساخته شود. این جاده در ماه مه ۲۰۱۵ راه 
اندازی و به وســیله دوربین ها و سنســورها متصل به 
چراغ های راهنما آراسته شد. ۴ عنصری که این مسیر 
را به جاده ای متفاوت تبدیل کرده اند سیستم روشنایی 
هوشــمند، عبور و مرور هوشــمند، محیط هوشمند و 
سنسورهای هوشمند هستند. برای مثال اگر فردی چه 
پیاده و چه سواره از داخلی این خیابان رد نشود، سیستم 
روشــنایی خود به خــود خاموش می شــود و تا فردی 

نزدیک به آن ناحیه نشده، سنسورها 
تشــخیص می دهند که لزومی به 
روشــنایی وجود نــدارد و خیابان در 
ظلمــات کامل فرو مــی رود. تصور 
کنید چنیــن اتفاقی اگر امکان پذیر 
باشد و در تمام سطح شهر رخ دهد، 
چقدر در مصرف انرژی صرفه جویی 
خواهد شد. سیستم محیط هوشمند نیز مجموعه ای 
از سنسورها هستند که در طولانی مدت داده ها را ثبت 
کرده و از طریق وای فای به شــبکه اصلی مخابره می 
کنند. پــل مذکور که در مورد آن صحبت شــد، هر دو 
ســاعت یک بار برای عبور و مرور کشتی ها به صورت 
افقی بالا می رود و بیســت دقیقه به طول می انجامد 
تا بــه حالت اولیه بازگردد. سنســورها به پل کمک می 
کنند تا روند تغییرات خود را بهبود بخشــد و روی روال 

کار خود را انجام دهد.
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داستان کم فروشی اینترنت
معاون نظارت و اعمال مقــررات رگولاتوری اینگونه 
اعلام کرده اســت که با توجه بــه نظارت های انجام 
شده سه اپراتور PAP شامل صباگستر ندا، های وب 
و شاتل به دلیل عدم تناسب میزان پهنای باند با تعداد 
مشــترکان و اپراتور وایمکس ایرانســل به دلیل عدم 
نصب سامانه سنجش کیفیت اینترنت اخطار توقف 

فروش دریافت کرده اند.
طبق اعلام ســازمان تنظیم مقررات ارتباطات لازم 
اســت شــرکت های ارائه دهنده اینترنت پهنای باند 
خود را با ضریب یک به هشت در اختیار مشترکان قرار 
دهند اما اگر شــرکتی بیش از میزان پهنای باند خود 
به جذب مشترک اقدام کند در بحث ضریب اشتراک 
اوضاع متفاوت شده و ضریب اشتراک یک به هشت 
رعایت نخواهد شــد، موضوعی که از آن با اصطلاح 

کم فروشی اینترنت یاد می شود.
بــر همیــن اســاس وزارت ارتباطات، شــرکت ها و 
ســازمان های زیرمجموعه آن در گذشته راهکاری 
برای حل این مشــکل در نظر گرفتــه و اعلام کردند 
هرگاه ۹۰ درصد پهنای باند شــرکتی مورد اســتفاده 
قرار گرفته و پر شــود، لازم اســت آن شــرکت برای 
جذب مشــترکان بیشــتر به افزایش پهنای باند خود 

اقدام کند.
به دنبال انتشار این خبر، مسئولان شرکت شاتل که 
یک روز قبل از انتشــار خبر ســازمان تنظیم مقررات 
ارتباطات در نشســتی خبری تاکید کــرده بودند که 
به هیــچ عنوان در این شــرکت کم فروشــی صورت 
نمی گیرد، نســبت به صحبت های معاون رگولاتور 
واکنش نشان داده و توضیحاتی در این باره از طریق 
رسانه ها ارائه کردند و مدیرعامل این شرکت بار دیگر 

تاکید کرد: شاتل هرگز کم فروشی نکرده است.
احمد نخجوانی در توضیح بیشــتر این مطلب گفت: 
رگولاتوری اول تیر ماه سال جاری طی نامه ای اعلام 
کرد طبق بررســی های صورت گرفتــه در ۱۲ مرکز 
مخابراتی در اســتان های قزوین، زنجان و گیلان، 
مصرف پهنای بانــد ما از ۹۰ درصد پهنای باند تامین 
شده بیشتر شــده و اعلام کرده اســت ترتیبی اتخاذ 
شــود تا در تمامی زمان های ارائه سرویس در مراکز 
مخابراتی تحت پوشــش سرویس آن شرکت، میزان 
پهنــای باند مصرفی از ۹۰ درصــد پهنای باند تامین 

شده برای آن مراکز عدول نکند.
وی ادامه داد: از همین رو طی نامه ای به ســازمان 
تنظیم مقــررات ارتباطات توضیح دادیم شــرکت ما 
هم اکنــون از فناوری های جدید و پیشــرفته ISG و 
COA برای تخصیــص و مدیریت ترافیک کاربران 
خود استفاده می کند که این امکان را فراهم می کند 
تا کاربران در دسترسی به محتوای موجود در اینترنت 
و نیز محتوای داخلی، سرعتی متفاوت داشته باشند. 
ضمــن این کــه مبتنی بــر همین قابلیت، ســرعت 
کاربران را برای دسترسی به محتوای داخلی کشور و 
به عبارتی شبکه ملی اطلاعات بسیار فراتر از سطح 
تضمین کننده در قرارداد باز گذاشــته است. به گفته 
نخجوانی، حتا اگر به ظاهر ظرفیت انتقال پهنای باند 
در گراف ها پر باشــد، این موضوع تا حد زیادی ناشی 
از دسترسی فراتر از سرعت قراردادی کاربران است 
اما مشــترکان به صورت تضمین شــده و با کیفیت، 
دسترسی به اینترنت را خواهند داشت. وی همچنین 
متذکر شــد: به همین دلیل ضمن آن که این شرکت 
همواره درخواســت افزایش پهنای بانــد بین مراکز 
را در نوبت واگذاری شــرکت مخابرات اســتان های 
تحت پوشش اداره های کل سازمان تنظیم مقررات 
دارد، چنانچه مصداق یا نمونه ای وجود دارد که کاربر 
نتوانسته سرویس با کیفیت دریافت کند، معرفی شود 

تا بی درنگ به آن رسیدگی شود.

رصدخانه

4k رونمایی از هارد اکسترنال مخصوص فیلم
 W e s t e r n شــرکت 
Digital، یکی از بزرگترین 
شرکت ها در زمینه ساخت 
دستگاه های ذخیره سازی، 
اینبــار از هــارد اکســترنال 
 My Passport Cinema
رونمایــی کرد. این هــارد با 

هــدف ذخیــره ســازی و پخــش فیلــم های 
ســینمایی، ســریال ها و ســایر برنامــه های 
تلویزیونی با کیفیت ۴K ســاخته شــده است. 
هارد مذکور از ســری هارد های اکســترنال یا 
قابل حمل My Passport اســت و ظاهرش 
نیز شبیه به دیگر هارد های همین سری است. 

طراحی آنها ســاده اســت 
ولی کیفیت ســاخت خیلی 
خوبی دارند. در حال حاظر 
بیشتر بازار هارد اکسترنال 
 My را هاردهــای ســری
Passport تصــرف کرده 
 My اند. هارد اکســترنال
Passport Cinema، یکی از ســریع ترین و 
بهترین راه برای ذخیره سازی و پخش محتوی 
با رزولوشن ۴K و میزان دینامیک بالا می باشد. 
این هارد دارای تکنولوژی VIDITY اســت، 
تکنولــوژی که به کاربر اجازه تماشــای فیلم با 
کیفیت ۴K و صدای بسیار با کیفیت را می دهد. 

خطر امنیتی جدی برای کاربران اندروید
هکرها از راه دور به گوشــی 
هوشــمند کاربــران حمله 
کرده و اثر انگشــت آنها را به  
ســرقت می برند. محققان 
از  یکــی  در   FireEye
تحقیقات تازه خود، توانستند 
راه های حمله به گوشی های 

اندروید و استخراج اثر انگشت کاربر را شناسایی 
 black کنند. نتیجه این تحقیقات در کنفرانس
hat روز چهارشــنبه در لاس وگاس شرح داده 
شــد. این تهدید تنها مربوط به دســتگاه های 
اندرویدی است که حس گر اثرانگشت دارند که از 
آن جمله می توان به دستگاه های سامسونگ، 

هواووی و اچ تی سی لشاره 
کرد. از میان چهار حمله ای 
که این محققان اعلام کرده 
انــد یکی حمله جاسوســی 
حس گر اثر انگشت نام دارد 
کــه می توانــد از راه دور اثر 
انگشــت کاربران اندروید را 
به سرقت ببرد. این حمله که بر روی دستگاه های 
 S۵ و سامسونگ گلکسی HTC One Max
صورت می گیرد به هکر اجازه می دهد تا تصویر 
اثر انگشت را از روی دستگاه آلوده به سرقت ببرد 
زیرا ســازندگان دســتگاه این حس گر را به طور 

کامل قفل نکرده اند.

چینی ها ایمیل های مقامات کاخ سفید را خوانده اند!
کارمنــدان فــدرال بارها 
توسط هکرها از کشورهای 
مختلف ضربــه دیده اند و 
این احتمالا آخرین بار هم 
نیست. براســاس گزارش 
 NBC News جدیدی که
منتشــر کرده، دولت چین 

گاهانه ایمیل های شخصی  به صورت کاملا آ
کارکنان رســمی کاخ ســفید را از آوریل سال 
۲۰۱۰ مــی خوانــده. یکی از افســران ارشــد 
اطلاعاتی ایالات متحده می گوید ‘بسیاری’ از 
مقامات بالارتبه مرتبا تحت جاسوسی بوده اند. 
این جاسوسی زیرساخت های موجود IT درون 

دولت را هدف قــرار نداده، 
بلکه به سراغ سرویس های 
خارجی و شــخصی همانند 
جیمیل رفته اســت. ســال 
۲۰۱۱، گــوگل در رابطــه با 
حمله های صــورت گرفته 
شــفاف و باز صحبــت کرد 
امــا آمریکایی ها مــی گویند حملــه ها توقف 
نداشته اند و ممکن اســت تا همین امروز هم 
حتی این روند ادامه داشــته باشد. این مسئله 
زمانی حساس تر می شود که در مورد هیلاری 
کلینتون و انجام فعالیت های سری دولتی با 

ایمیل شخصی می شنویم.
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